



## 郭文緯先生

郭文緯先生從事反貪工作長達三十八年，一直堅持不懈貢獻社會，成就卓著。

郭先生自中學畢業後，憑工餘時間進修，先後在前香港理工學院及香港城市大學，取得管理學文憑和工商管理碩士學位。

他早年任職香港海關督察，於一九七五年加入廉政公署。在隨後的二十七年間，他在香港反貪腐的戰鬥中，擔當日益重要的角色，協助將香港由世界其中一個貪污情況最嚴峻的城市，改造成為世界上最廉潔的城市之一。

郭先生於一九九六年晉升為副廉政專員兼執行處首長，成為首個帶領廉政公署執行處的本地華人，令香港回歸後仍保持廉潔。為表彰他的貢獻，行政長官於一九九八年授予郭先生香港廉政公署卓越獎章，及於二〇〇二年頒授銀紫荊星章。

自二〇〇二年從廉政公署退休後，郭先生一直積極參與國際反貪的顧問工作，曾應邀前往逾二十五個國家、十三個內地省份，提供反貪腐專業顧問服務、講課及舉行講座和工作坊等。

郭先生亦替不少國際機構執行反貪污的計劃，包括世界銀行、亞洲開發銀行、歐盟委員會、英國文化協會，澳洲海外援助機構、美國國際開發署，亞洲基金會和聯合國毒品和犯罪問題辦事處，並協助不少國家成立反貪局。

郭先生自二〇〇八年起為本校李嘉誠專業進修學院擔任名譽顧問，透過主講一系列廣受學生歡迎的講座，與他們分享其豐富的人生經驗，並且成為他們學習的楷模。

為表揚郭文緯先生對教育及本校所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予郭文緯先生。

## *Mr Tony Kwok Man-wai, SBS, IDS*

Mr Tony Kwok Man-wai has devoted himself unstintingly to the community throughout an illustrious career spanning more than 38 years in the anti-corruption field.

He completed his secondary education and, through extra-mural studies, obtained his Diploma in Management Studies and Master of Business Administration degree from the then Hong Kong Polytechnic and the City University of Hong Kong, respectively.

Mr Kwok joined the Independent Commission Against Corruption (ICAC) shortly after its inception in 1975, after serving as an Inspector in the Hong Kong Customs Department. During the following 27 years, he played an increasingly senior role in the fight against corruption in Hong Kong, helping to transform it from one of the world's most corrupt cities into one of its cleanest.

In 1996, he was promoted to Deputy Commissioner and Head of Operations, becoming the first local officer to lead the ICAC's Operations Department, and he played a key role in ensuring Hong Kong remained clean after the change of sovereignty. In recognition of his contributions to its success, the Chief Executive awarded Mr Kwok the Hong Kong ICAC Medal for Distinguished Service in 1998 and the Silver Bauhinia Star in 2002.

Since retiring from the ICAC in 2002, Mr Kwok has been active as an international anti-corruption consultant. He has been invited to visit and provide professional anti-corruption consultancy services, deliver lectures and conduct anti-corruption seminars and workshops in more than 25 countries, as well as 13 provinces in China.

He has also taken up a number of anti-corruption projects with the World Bank, Asian Development Bank, European Union, British Council, Australian Government Overseas Aid Programme, the United States Agency for International Development, the Asia Foundation and the United Nations Office on Drugs and Crime. He has also assisted a number of countries in setting up national anti-corruption agencies.

Mr Kwok has shared his extensive experience as an Honorary Advisor of LiPACE since 2008. He has also proved to be a popular role model for its students through his work as a speaker at its seminar series.

In recognition of Mr Kwok's contributions to education and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.